

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးပြုဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

၂၀၂၀ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ (၂) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ



မောင်စာက

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲသည် တတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွက် ကျင်းပမည့် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကို ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဦးဆောင်၍ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်က ကြီးကြပ်ကာ ကျင်းပပေး သွားမည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဆိုတာဘာလဲ၊ ဘယ်လိုဖွဲ့စည်းထားသလဲ၊ ဘာတာဝန် တွေရှိသလဲ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်အကြောင်း လေ့လာမိပါသည်။ အနှစ်ချုပ် မျှဝေပါရစေ။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကိုဖွဲ့စည်းခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၉၈ နှင့် အညီ နိုင်ငံတော် သမ္မတက ဖွဲ့စည်းသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံမှဖြစ်စေ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် မဟုတ်သူများထံမှဖြစ်စေ သတ်မှတ် ထားသည့် အရည်အချင်းများနှင့်ပြည့်စုံသော သင့်လျော် သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များကို ရွေးချယ်ရသည်။ ထိုသို့ရွေးချယ်ထား သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ အမည်စာရင်းကိုစုစည်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့တင်သွင်းလျက်ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဥက္ကဋ္ဌ အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်အနည်းဆုံးငါးဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအတွက် သတ်မှတ်ပေးထားသည့် အရည် အချင်းများမှာ အသက် ၅၀ ပြည့်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ယင်းအသက်ကန့်သတ်ချက်မှအပ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူဖြစ်ရမည်။ ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်တရားသူကြီးအဖြစ်ဖြစ်စေ၊ အလားတူ ရာထူးတာဝန်တစ်ခုခုတွင်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ငါးနှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အဆင့်ထက်မနိမ့်သော တရားရေးအရာရှိ သို့မဟုတ် ဥပဒေအရာရှိရာထူးတွင် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူ သို့မဟုတ် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အဖြစ် အနည်းဆုံး အနှစ် ၂၀ အမှုလိုက်ပါဆောင်ရွက်ဖူးသူ သို့မဟုတ် ထင်ပေါ်ကျော်ကြားသည့် ဂုဏ်သတင်းရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ယူဆရသူဖြစ်ရမည်။ ထို့အပြင် သိက္ခာသမာဓိရှိပြီး အတွေ့အကြုံ ရင့်ကျက် သူဖြစ်ရမည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိစေသော ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့် ငြိစွန်းမှုမရှိသူ ဖြစ်ရမည်။ နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံ သားများပေါ် သစ္စာရှိသူဖြစ်ရမည်။ နိုင်ငံရေးပါတီဝင် မဟုတ်သူဖြစ်ရမည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မဟုတ်

သူဖြစ်ရမည်။ လစာ၊ စရိတ်၊ ကြေးငွေရသော မည်သည့် ရာထူးကိုမျှ လက်ခံခြင်းမပြုသူဖြစ်ရမည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏သက်တမ်း

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ၊ ဒုတိယသမ္မတများနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့ အစည်းဝင်များ၏သက်တမ်းကို အတိအကျပြဋ္ဌာန်းထား သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၏သက်တမ်းကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းချက် တစ်စုံတစ်ရာမပါရှိပါ။

နိုင်ငံတော် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီ က ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ ၇ တွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်၏သက်တမ်းသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအရ ကော်မရှင်တစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပြီးသည့်အထိ ဖြစ်သည်ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ယင်းပြဋ္ဌာန်းချက်သည် နိုင်ငံတော် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီ က ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အတွက်



အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ခရိုင် နှင့် မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့ကို ရွေး ကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းသည်။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထား သည့် မူဝါဒနှင့်အညီ မိမိတို့၏ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ်

သူဖြစ်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာဒေသတွင် အမြဲနေထိုင်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများက ယုံကြည်လေးစားသူဖြစ်ရမည်။ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်မဟုတ်သူ ဖြစ်ရမည်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်မဟုတ်သူ ဖြစ်ရမည့်အပြင် မိမိတာဝန် ကျသည့်ဒေသ/မြို့နယ်အတွင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ မိသားစုဝင်နှင့် အတူနေ ဆွေမျိုးသားချင်းများ မဖြစ်စေရ၊ ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဝင် တစ်ဦးဦးသည် ဤအချက်နှင့် ငြိစွန်းပါက နုတ်ထွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးဖြစ်မှုဖြင့်သော်လည်း ကောင်း၊ အကျင့်စာရိတ္တဆိုင်ရာ ဖြစ်မှုဖြင့်သော်လည်း ကောင်း တရားရုံး၏ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ချက်ကျခံဖူးသူမဖြစ် စေရပါ။

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်၏သက်တမ်း

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ရှိ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၏ သက်တမ်းသည် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏သက်တမ်းနှင့်အညီဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးပါတီများဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များ စသည်တို့ကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများကို စစ်ဆေးနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲခွဲအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

ဖြစ်ပါမည်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေကိုရုပ်သိမ်း၍ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းသည့်အခါ ပုဒ်မ ၆ တွင် "ဖွဲ့စည်းထားသော ကော်မရှင်၏သက်တမ်း သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ရာထူးသက်တမ်းဖြစ်သည်" ဟူ၍ သက်တမ်းကို ထပ်မံထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သက်တမ်းကို ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ သတ်မှတ်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရသည်။

ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် တိုင်း ဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများကို ဖွဲ့စည်းသည်။ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်းရာတွင် အများ ယုံကြည်လေးစားခြင်းခံရသူပုဂ္ဂိုလ်အနည်းဆုံး ၃ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းသည်။ ယင်းအဖွဲ့ဝင်များထံမှ တစ်ဦးကို ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲ အရာရှိကို အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်သည်။ လိုအပ်လျှင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကို အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

အများယုံကြည်လေးစားခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်များ သည် အသက် ၄၀ နှစ်ပြည့်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များအတွက် အသက်ကန့်သတ်ချက်ကို လျှော့ ပေါ့စည်းစားနိုင်သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။ သိက္ခာသမာဓိနှင့်ပြည့်စုံပြီး အတွေ့အကြုံရင့်ကျက်သူ ဖြစ်ရမည်။ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအပေါ် သစ္စာရှိ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏တာဝန်များ

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၉၉ အရ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ တာဝန်များမှာ လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပရသည်။ ကြီးကြပ်ပေးရသည်။ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ကြီးကြပ် ခြင်း ဆောင်ရွက်ရသည်။ မဲဆန္ဒနယ်မြေသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်း၊ မဲစာရင်းများပြုစုခြင်းနှင့် ပြင် ဆင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရသည်။ သဘာဝဘေး အန္တရာယ် သို့မဟုတ် နယ်မြေလိုခြုံရေးအခြေအနေ ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိသည့် မဲဆန္ဒနယ်များ၏ ရွေးကောက် ပွဲများကို ရွှေ့ဆိုင်းနိုင်သည်။

ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးပါတီ များဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များစသည်တို့ကို သက် ဆိုင်ရာဥပဒေများနှင့်အညီ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။ ရွေးကောက် ပွဲဆိုင်ရာအငြင်းပွားမှုများကို စစ်ဆေးနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲခွဲအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းနိုင် သည်။ ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ပေးအပ်သည့်တာဝန်များ ကိုလည်း ထမ်းဆောင်ရသည်။

တောင်ငူ- လိပ်သို- ယာဒို- လွိုင်ကော်- ဟိုပုံးလမ်း ဘီလူးချောင်းဖြတ် ကန္နရဝတီတံတားသစ်ဖွင့်လှစ်

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၉

တိုးတက်လာသော မြို့ပြလူနေမှုစနစ်နှင့် မော်တော်ယာဉ် ဖြတ်သန်းသွားလာမှု များပြားလာမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ သွားလာရန် ကျဉ်းမြောင်းလာသဖြင့် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လမ်းတံတား အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ တောင်ငူ- လိပ်သို- ယာဒို- လွိုင်ကော်- ဟိုပုံးလမ်း ဘီလူးချောင်းဖြတ် ကန္နရဝတီတံတား ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက အဆိုပါတံတား၌ ကျင်းပသည်။

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိက လွိုင်ကော်မြို့အနေဖြင့် အရှေ့တောင်အာရှတွင် အသန်ရှင်းဆုံးမြို့တော်ဆုကို ရရှိထားကြောင်း၊ မိမိတို့ ပြည်နယ်သည် သေးငယ်သော်လည်း တောတောင်ရေမြေအလှ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု များ၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးသားမှု၊ မေတ္တာစေတနာများကြောင့် ခရီးသွား ဝင်ရောက်မှု တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုးတက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုတံတားအဆင့် မြှင့်တင်ပေးခဲ့ပြီး ရေရှည်တည်တံ့စေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများအားလုံးက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

လွိုင်ကော်မြို့ ဘီလူးချောင်းဖြတ် ကန္နရဝတီတံတားအား ၁၉၈၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ အကျယ် ၂၂ ပေ နှစ်လမ်းသွားအဖြစ် တည်ဆောက်အသုံးပြုခဲ့ပြီး နှစ် ပေါင်း ၃၄ နှစ်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီးနောက် ယခုနှစ်နောက်ပိုင်းတွင် လမ်းအသုံးပြုမှု များပြားလာသည့်အတွက် လမ်းတံတားချဲ့ထွင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၉၉၉ ဒသမ ၉၉ သန်းဖြင့် လေး



လမ်းသွား အကျယ် ၄၄ ပေ၊ တံတားအရှည် ၃၀၄ ပေ ၉ လက်မကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီ ၄ ရက်မှ စတင်အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို တံတားအထူးအဖွဲ့ (၆) နေပြည်တော်က တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းလေး

စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပခြင်း

ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ကို ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုး ဦးဆောင်၍ အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးဖြင့် ၁၁-၂-၂၀၁၀ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီက ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ ယင်းကော်မရှင်က ပထမအကြိမ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကို ၇ - ၁၁- ၂၀၁၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပေးခဲ့သည်။

ပထမအကြိမ်အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲပြီး၍ လွှတ်တော်အသီးသီးပေါ်လာ သည်။ ဦးတင်အေး ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဆောင်၍ အဖွဲ့ဝင် ၆ ဦး ပါဝင်သော ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် တွင် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပေးခဲ့သည်။ ၃-၄-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် နောက်ထပ်အဖွဲ့ဝင် ၈ ဦး ထပ်မံ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းသည်။ ယင်းကော်မရှင်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒုတိယအကြိမ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၈ -၁၁- ၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပေးခဲ့သည်။

ဒုတိယအကြိမ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအပြီး ဦးလှသိန်း ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဆောင်၍ အဖွဲ့ဝင် ၄ ဦး ပါဝင်သော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော် မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ၁၄-၆-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် အဖွဲ့ဝင် ၂ ဦး ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတို့ကို ကျင်းပပေးခဲ့သည်။ ၈-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် အဖွဲ့ဝင် ၈ ဦးကို ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ဤရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်းကျင်းပ မည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို တာဝန်ယူဦးဆောင်၍ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ် သည်။

ရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ

ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုကျင်းပတော့မည်ဆိုလျှင် ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲကာလနှင့် ရွေးကောက်ပွဲနောက်ပိုင်းကာလဟူ၍ အချိန်ကာလ အားဖြင့် ၃ ပိုင်းခွဲခြားတွေ့မြင်နိုင်သည်။ ယခုအချိန်အခါသည် ရွေးကောက်ပွဲ အကြိုကာလပင်ဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်တို့သည် ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ ဆောင်ရွက် ရန်ရှိသည်များကို ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ရွေးကောက်ပွဲ အကြိုကာလ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာလည်း များပြားလှသည်။ အဓိကအချက်မှာ ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲစာရင်းပြုစုရေးနှင့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင် ခွင့်ရှိသူတိုင်း ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးဖြစ်သည်။ ဤသို့ဖြင့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲကို ပြည်သူတို့နှင့် အတူ ဖြတ်သန်းသွားရလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်းပါ။

- ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော
- ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနိုင်ပါစေ။
- တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး
- ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။
- ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါစေ။

၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၉

၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ပညာရေး စုံညီပွဲတော်နှင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဦးဆောင်၍ မကွေးမြို့ အထက(၁) ကျောင်းဝင်း အတွင်းနှင့် အဆိုပါ ကျောင်းရှိ ပန်းဟေဝန်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညိုက "ပညာရေး နှင့်ပတ်သက်ပြီး လူမှုရေးဦးတည်ချက် (၄)ရပ်အနက် တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည် မြှင့်မားရေးဆိုတဲ့ ဦးတည်ချက်အရ တစ်မျိုးသားလုံးရဲ့ ပညာရေးအဆင့် အတန်း မြှင့်မားတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအခြေခံများနှင့် လိုက်လျော ညီထွေဖြစ်တဲ့ ပညာရေးစနစ်ဖြစ်ထွန်း ရေး၊ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းနေရေးနဲ့ မူလတန်းပညာ ပြီးမြောက်အောင် သင်ယူနိုင်ရေး၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်နှင့် စာရိတ္တမြှင့်မားရေးကို အားပေး ဆောင်ရွက်ရေး၊ ကျေးလက်နှင့် နယ်စပ်ဒေသအပါအဝင် အခြေခံ ပညာကို တစ်ပြေးညီသင်ယူနိုင်ရေး၊ ပညာရေး အဟောသိက်ဖြစ်မှု လျော့နည်းရေး၊ အသက်မွေးဝမ်း



ကျောင်းနဲ့ စက်မှုအတတ်ပညာများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပညာရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး အတွက် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မိတ်ပြည်သူများ၊ ပုဂ္ဂလိကစေတနာရှင်များ ပါဝင် ဆောင်ရွက်လာရေး၊ ဆရာ ဆရာမ များရဲ့ သင်ကြားမှု အရည်အသွေး မြှင့်မားရေး၊ အခြေခံပညာ အရည် အသွေး မြှင့်မားတိုးတက်ရေးအတွက် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး၊ သင်ရိုးညွှန်း တမ်းများကို ခေတ်စနစ်နဲ့အညီ ပြုပြင် ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပညာရေးသုတေသန ဖွံ့ဖြိုးမှု လုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်ရေး စတဲ့လုပ်ငန်းစဉ် (၁၀)

ရက်ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်" ဟု အမှာ စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပညာရေးစုံညီပွဲတော် အခမ်းအနားကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာခင်မောင် အေး၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကရာတေးအဖွဲ့ သရုပ်ပြခြင်း၊ Fitness Dance၊ ကဗျာ လွတ်အက၊ စုံညီပွဲတော် ဒို့ဒို့ပျော် သီချင်းတို့ဖြင့် သရုပ်ဖော် ကပြခဲ့ကြ

သည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယပိုင်း အစီအစဉ်အနေဖြင့် ပန်းဟေဝန်ခန်းမ ၌ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ခင်မောင်အေးက ပညာရေးစုံညီ ပွဲတော်အကြောင်းကို ရှင်းလင်းတင် ပြပြီး ထူးချွန်ဆုဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများအသီးသီး ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အထက်တန်းကျောင်းများ၊ အလယ်တန်းကျောင်းများနှင့် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကလည်း တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြ သည်။ သန်းနိုင်ဦး(၁၆)

ကျောင်းပြင်ပ အလယ်တန်းပညာရေး နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၉

၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ဒုတိယ နှစ်ဝက် ကျောင်းပြင်ပအလယ်တန်း ပညာရေး နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း မရမ်း မြိုင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ စာတတ်မြောက်ရေး အထောက်အကူပြု ပင်မဌာန

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်ညို၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူး ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါ် ခင်မာဆွေနှင့်ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊ ပညာရေးတာဝန်ခံ ဒေါက်တာခင်မွန်ငြိမ်းတို့က အမှာ စကားများ ပြောကြားကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ စာတတ်မြောက်ရေး အထောက်အကူပြုပင်မဌာန (MLRC) သည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စီစဉ်မှု ဖြင့် ကျောင်းပြင်ပအလယ်တန်းပညာ

ရေးအစီအစဉ် ဒုတိယအကြိမ်စစ်သင် ဆောင်ရွက်မှုကို မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ် တွင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ ကျောင်း သား ကျောင်းသူပေါင်း ၂၆၇ ဦး တက် ရောက်ပညာသင်ယူလျက်ရှိပြီး ပညာ ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီး ဌာန၊ ကျောင်းပြင်ပနှင့်တစ်သက်တာ ပညာရေးဦးစီးဌာနတို့၏ကူညီပံ့ပိုးမှု ဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပအလှူရှင်များ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သီရိ

သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ စာတတ်မြောက်ရေး အထောက်အကူပြု ပင်မဌာနမှ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးနှင့် ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (ယူနီဆက်)မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းသားဆရာ ဆရာမ ၅၅ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရ သည်။ သီရိ